
 

  

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

Zápis vyhotovil: Ing. Jiří Boháček, generální sekretář 

Dne:   20. prosince 2023

Zápis z valné hromady  

České rugbyové unie, z.s.  
konané dne 2. prosince 2023 v Praze 
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Zápis z valné hromady České rugbyové unie 

konané dne 2. prosince 2023 v Praze 

 

I. ÚVOD 

Matěj Rázga jménem prezidenta České rugbyové unie (dále také „ČSRU“) přivítal všechny 

účastníky na valné hromadě ČSRU, zapsaného spolku, která je nejvyšším orgánem tohoto 

spolku a konstatoval, že byl výkonným výborem spolku (dále také „VV“) pověřen, aby do 

zvolení pracovního předsednictva a řídícího valné hromady valnou hromadu řídil. 

Před zahájením programu pak řídící předal slovo prezidentovi České rugbyové unie, Dušanu 

Palcrovi, který účastníky schůze přivítal a ocenil jejich hojnou účast navzdory nepříznivému 

počasí. 

Řídící následně poděkoval prezidentu ČSRU za jeho úvodní slovo a přešel k prezenci. 

Konstatoval, že prezenci účastníků provedla a platnost jejich mandátů ověřila Ivana 

Skočdopolová a to na základě pověření VV do doby zvolení mandátové komise.  

 

II. SVOLÁNÍ A JEDNÁNÍ VALNÉ HROMADY 

Řídící dále informoval, že valná hromada byla svolána pozvánkou ze dne 1. listopadu 2023 

rozeslanou klubům téhož dne, tedy více než 30 dnů před konáním valné hromady a tedy 

v souladu s čl. XII. odst. 4 stanov.  

Podklady pro jednání, byly klubům rozeslány dne 17. listopadu 2023, tedy více než 15 dnů 

před konáním valné hromady v souladu s čl. 2. písm. d) Jednacího Volebního Řádu VH. 

Podle listiny přítomných bylo na valné hromadě od začátku jednání přítomno nebo řádně 

zastoupeno celkem 87 delegátů s hlasem rozhodujícím tedy více než dvě třetiny z celkového 

počtu 99 delegátů s hlasem rozhodujícím.  

Valná hromada tudíž byla schopná usnášení. Přítomny byly všechny kluby s právem 

hlasovat.   

Řídící dále účastníku poučil, že jednání bude probíhat podle platného Jednacího a volebního 

řádu valné hromady ČSRU. Ke všem rozhodnutím, která jsou navržena na program valné 

hromady, byla potřeba nadpoloviční většina hlasů přítomných delegátů s hlasem rozhodujícím, 

vyjma přijetí rozhodnutí, pro změnu stanov a rozpočet, kde byla nutná 3/5 většina přítomných. 

Matěj Rázga rovněž informoval, že hlasování na valné hromadě bude prováděno aklamací 

tedy veřejně, zdvižením hlasovacího lístku, pokud nebude navrženo jinak. 

Pro případ opuštění jednací místnosti řídící požádal, aby přítomní odchod i příchod oznámili 

mandátové komisi a vrátili jí svoje hlasovací lístky, aby mohl být před každým hlasováním 

upřesněn počet přítomných, tj. zda je valná hromada nadále schopna usnášení a mohl být 

správně vypočten podíl hlasů pro, proti a počet hlasů, který se zdržel hlasování. Předávání 

hlasovacích lístků jiným delegátům nebylo přípustné. 

Řídící se dotázal, zdali má někdo z přítomných nějaký dotaz nebo doplňující návrh a poté 

připomněl, že prostor pro diskuzi bude na konci jednání. 
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Nikdo z přítomných neměl žádných dotazů, proto řídící přistoupil k vlastnímu programu 

valné hromady.  

 

III. SCHVÁLENÍ PROGRAMU VALNÉ HROMADY 

Řídící poznamenal, že program této valné hromady byl uveden v pozvánce rozeslané klubům 

dne 1. listopadu 2023 a následně doplněn a zaslán společně s podklady 17. listopadu 2023. Dále 

konstatoval, že v termínu určeném dle stanov, čl. XII. Odst. 4. poslední věta je změna později 

než 15 dnů před konáním jednání valné hromady možná pouze se souhlasem všech sdružených 

spolků. Dále zmínil, že v uvedeném termínu nebyl sekretariátu doručen žádný návrh na 

doplnění či změnu programu. 

Ještě před samotným hlasováním o schválení programu požádal řídící Ivanu Skočdopolovou 

o ověření usnášeníschopnosti valné hromady. Ivana Skočdopolová sdělila, že valná hromada je 

usnášeníschopná. 

Následně dal řídící hlasovat o následujícím usnesení: 

Usnesení č. 1 o schválení programu valné hromady 

Valná hromada schvaluje program jednání valné hromady rozeslaný klubům 

dne 17. listopadu 2023 v tomto znění: 

- Schválení programu  

- Volba orgánů valné hromady  

- Schválení kooptace člena výkonného výboru  

- Zpráva o hospodaření ČSRU k 31.12.2022  

- Zpráva Dozorčí rady ČSRU  

- Schválení výsledku hospodaření za rok 2022  

- Schválení výroční zprávy 2022  

- Návrh rozpočtu pro rok 2023  

- Volba člena dozorčí rady  

- Návrh na změny předpisů a poplatků  

- Členské příspěvky  

- Poplatky za účast v soutěži  

- Poplatky za školení  

- Souhlas s uzavřením příslušné smlouvy o kontokorentním úvěru a přijetí 

kontokorentního úvěru od společnosti J&T BANKA, a.s., sídlem Sokolovská 

700/113a, Karlín, 186 00 Praha 8, IČO: 47115378 (dále jen „Banka“);  

- Souhlas s uzavřením příslušné zajišťovací – zástavní smlouvy;  

- Určení auditora účetní závěrky  

- Diskuze  

o Strategický plán 2024-2028  

o rozpočet 2024  

o další  

- Závěr  
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Řídící dal hlasovat a požádal Ivanu Skočdopolovou o sečtení hlasů. Ivana Skočdopolová 

sdělila: 

● Zdrželi se: 0 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 87 

Na základě sdělení Ivany Skočdopolové řídící konstatoval, že usnesení č. 1 bylo schváleno 

potřebnou většinou.  

Řídícím účastníkům poděkoval a přešel k druhému bodu jednání. 

 

IV. VOLBA ORGÁNŮ VALNÉ HROMADY 

Řídící přistoupil k volbě pracovního předsednictva a pracovních komisí valné hromady. 

Nejprve požádal Ivanu Skočdopolovou o ověření usnášeníschopnosti valné hromady. Ivana 

Skočdopolová potvrdila, že valná hromada je usnášeníschopná.  

Řídící následně oznámil, že VV ČSRU navrhnul, aby do komisí valné hromady byli zvoleni 

následující kandidáti, které zároveň řídící požádal, aby se po přečtení jejich jména valné 

hromadě představili povstáním. 

Pracovní předsednictvo valné hromady: 

- řídící valné hromady   Matěj Rázga  

- člen pracovního předsednictva Pavel Myšák  

- člen pracovního předsednictva Jiří Boháček                     

 

Mandátová komise: Ivana Skočdopolová 

 

Návrhová komise:  Ondřej Surga 

Daniel Beneš 

Petr Giacintov 

 

Volební komise:  Kateřina Frýdlová  

Jan Kroužek 

 

Řídící poté zúčastněné vyzval, zdali někdo má dotaz nebo návrh na doplnění některého 

orgánu valné hromady.  
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Následně řídící Rázga nechal o členech orgánů valné hromady hlasovat najednou. Opět 

požádal Ivanu Skočdopolovou o ověření usnášeníschopnosti valné hromady. Ivana 

Skočdopolová oznámila, že valná hromada je schopna usnášení, pročež řídící dal hlasovat o: 

 

Usnesení č.2 o volbě navržených členů orgánů valné hromady v tomto znění: 

Valná hromada volí členy pracovního předsednictva a pracovních komisí valné 

hromady následovně: 

Pracovní předsednictvo valné hromady: 

řídící valné hromady   Matěj Rázga 

člen pracovního předsednictva Pavel Myšák 

člen pracovního předsednictva Jiří Boháček 

 

Mandátová komise:   Ivana Skočdopolová 

 

Návrhová komise:    Ondřej Surga 

Daniel Beneš 

Petr Giacintov 

 

Volební komise:    Kateřina Frýdlová 

Jan Kroužek 

Na výzvu řídícího Ivana Skočdopolová sdělila výsledky hlasování: 

● Zdrželi se: 0 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 87 

Na základě sdělení Ivany Skočdopolové řídící konstatoval, že usnesení bylo schváleno 

potřebnou většinou. Následně řídící nově zvolené členy orgánů vyzval, aby začali plnit svoje 

úkoly. Program valné hromady tak pokročil ke svému dalšímu bodu. 

 

V. SCHVÁLENÍ KOOPTACE ČLENA VÝKONNÉHO VÝBORU 

Řídící Rázga seznámil přítomné se skutečností, že ještě před vypršením mandátu odstoupil 

k 19. říjnu 2023 z funkce člena VV pan Tomáš Pešír a na jeho místo byl v souladu se Stanovami 

kooptován Pavel Myšák. Řídící poznamenal, že změnu složení výkonného výboru schvaluje 

valná hromada. Před začátkem hlasováním řídící ještě vyzval prezidenta ČSRU, Dušana Palcra, 

aby doplnění výkonného výboru Pavlem Myšákem krátce osvětlil. 



Česká rugbyová unie, z.s. IČ: 00540706, DIČ: CZ00540706, Praha - Břevnov, U Vojtěšky 11, PSČ 162 00 

Dušan Palcr přítomným sdělil, že kooptace Pavla Myšáka, který pracuje v ČSRU jako 

ředitel, je v souladu se záměrem postupně profesionalizovat výkonný výbor a s tím i zvýšit 

kvalitu jeho práce. 

Jan Macháček na to vyjádřil své obavy, že dojde k přílišnému propojení operativní a 

strategické části unijního aparátu. Zároveň však sdělil, že chápe, že v současné době je lidí 

pracujících na ČSRU nedostatek a toto řešení je logickým krokem. 

Řídící následně požádal mandátovou komisi o sdělení počtu delegátů s hlasem rozhodujícím 

a potvrzení, že valná hromada je usnášeníschopná. Mandátová komise usnášeníschopnost 

potvrdila a informovala, že od předchozího hlasování vzrostl počet delegátů z 87 na 92. 

Následně řídící přistoupil k hlasování o: 

Usnesení č.3: 

Valná hromada volí člena výkonného výboru ČSRU pana Pavla Myšáka. 

 

Volební komise sdělila, že: 

● Zdrželi se: 7 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 85 

Na základě výsledků řídící konstatoval, že usnesení bylo schváleno potřebnou většinou.  

 

VI. ZPRÁVA O HOSPODAŘENÍ ČSRU K 31.12.2022 

Řídící konstatoval, že podklady k tomuto bodu jednání byly včas rozeslány jako součást 

výroční zprávy. Následně vyzval Pavla Myšáka, aby několika slovy shrnul Výsledek 

hospodaření. 

Pavel Myšák se na úvod svého příspěvku omluvil za odlišnost konečného hospodářského 

výsledku od odhadu, který byl předložen klubům v druhé půlce roku 2022. Dle Myšáka byly 

odlišnosti způsobeny několika faktory, zejména vyššími náklady na cestovné v důsledku 

vyššího počtu uspořádaných akcí, přičemž potvrzení kvalifikace českých týmů i místo konání 

pro část z nich bylo ČSRU ohlášeno až na poslední chvíli a tudíž vyústilo v dodatečné náklady.      

Myšák zároveň přítomné ujistil, že ČSRU má na svých účtech dostatek finančních prostředků 

pro pokrytí všech aktuálních závazků, což je téma, které více otevře během jednoho 

z následujících bodů. 

Jelikož nebylo dalších dotazů, řídící ještě před hlasováním představil další bod, který se 

tématu výsledku hospodaření úzce dotýkal a to obsahu zprávy Dozorčí rady. 

 

VII. ZPRÁVA DOZORČÍ RADY  

I v tomto případě řídící konstatoval, že obsah zprávy byl delegátům doručen společně 

s dalšími podklady a proto se rovnou zeptal, zdali byly k uvedenému nějaké dotazy. 

Poté řídící požádal mandátovou komisi o ověření usnášeníschopnosti valné hromady. 

Mandátová komise oznámila, že počet delegátů oproti předchozímu hlasování opět narostlo, a 

to z 92 na 98. Valná hromada byla usnášeníschopná. 

Následně řídící vyzval volební komisi, aby se připravila na sčítání hlasů a dal hlasovat o 

usnesení č. 4:  
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Valná hromada bere na vědomí zprávu dozorčí rady za rok 2022. 

 

Volební komise sdělila, že: 

● Zdrželi se: 0 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 98 

 

Řídíci konstatoval, že usnesení bylo schváleno potřebnou většinou a dal rovnou hlasovat i o 

usnesení č.5 v tomto znění: 

Valná hromada schvaluje výsledky hospodaření za rok 2022, bere na vědomí 

vykazovanou účetní ztrátu za rok 2022 ve výši 2 154 tisíc Kč před zdaněním a 2 446 tisíc 

Kč po zdanění a schvaluje pokrytí této ztráty ze zisků z let předcházejících a plánovaných 

zisku v letech následujících. 

 

Po sečtení počtu hlasů volební komise oznámila, že: 

● Zdrželi se: 0 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 98 

Na základě toho řídící konstatoval, že usnesení bylo schváleno potřebnou většinou. Řídící 

poté přešel k dalšímu bodu jednání, kterým byla: 

 

VIII. VÝROČNÍ ZPRÁVA ZA ROK 2022 

Řídící Matěj Rázga opět připomenul, že veškeré podklady i informace k tomuto bodu jednání 

byly uvedeny ve výroční zprávě rozeslané klubům v náležitém termínu.  

Nikdo z přítomných neměl připomínek, a proto řídící požádal mandátovou komisi o ověření 

usnášeníschopnosti valné hromady. Mandátová komise potvrdila, že valná hromada je stále 

usnášeníschopná. 

Následně řídící nechal hlasovat o usnesení č. 6 v tomto znění: 

Valná hromada schvaluje výroční zprávu za rok 2022 rozeslanou klubům dne 17. 

listopadu 2023. 

Po sečtení počtu hlasů volební komise oznámila, že: 

● Zdrželi se: 0 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 98 

Řídící konstatoval, že usnesení bylo schváleno potřebnou většinou a přistoupil k dalšímu 

bodu, kterým byl: 
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IX. NÁVRH ROZPOČTU 2023 

I v tomto případě řídící konstatoval, že podklady k tomuto bodu byly včas rozeslány. O 

krátký komentář k návrhu následně požádal Pavla Myšáka, ředitele ČSRU. 

Pavel Myšák v návaznosti na svůj předchozí příspěvek o hospodářském výsledku za rok 

2022 přítomné informoval, že plánovaný rozpočet na rok 2023 je ziskový. Z důvodu konání 

rozpočtově nejvýznamnějších akcí roku během měsíce listopadu však Pavel Myšák nebyl 

schopen poskytnout přesnější účetní čísla ve smyslu průběžných účetních výkazů, jelikož řada 

listopadových nákladů nebyla k datu konání valné hromady zaúčtována . Na závěr Pavel Myšák 

účastníky valné hromady ještě jednou ujistil, že ČSRU má na svých účtech dostatek finančních 

prostředků, aby pokryla veškeré náklady spojené s rokem 2023. 

Poté řídící požádal mandátovou komisi o ověření usnášeníschopnosti valné hromady. 

Mandátová komise sdělila, že valná hromada je usnášeníschopná. 

 

Řídíci následně dal hlasovat o usnesení č. 7 v tomto znění: 

Valná hromada schvaluje návrh rozpočtu pro rok 2023 rozeslaný klubům dne 17. 

listopadu 2023. 

            

Po průběhu hlasování volební komise oznámila, že: 

● Zdrželi se: 0 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 98 

Řídící posléze konstatoval, že usnesení bylo schváleno potřebnou většinou a přešel k dalšímu 

bodu, kterým byl: 

 

X. NÁVRH ZMĚNY PŘEDPISŮ 

Řídící i tentokrát konstatoval, že návrhy na změny byly rozeslány spolu s ostatními 

podklady. Jelikož jednotlivé návrhy upravovaly pravidla z různých oblastí, byly seskupeny do 

tematických oblastí, o kterých bylo hlasováno jednotlivě. Zároveň řídící požádal Ondřeje 

Surgu, předsedu legislativní komise ČSRU o krátké představení navrhovaných změn. 

Ondřej Surga shrnul informace obsažené v podkladech, které byly klubům doručeny. 

Konkrétně se jednotlivě vyjádřil ke každé navrhované změně, přičemž neopomenul zmínit 

okolnosti, které vedly k jejich vzniku.  

Řídící vyzval přítomné ke vznesení dotazů a poté požádal mandátovou komisi o ověření 

usnášeníschopnosti valné hromady. Mandátová komise informovala o úbytku počtu delegátů 

z 98 na 93. Valná hromada i přesto byla stále schopna usnášení. 

Řídící poté dal hlasovat o usnesení č. 8 v tomto znění: 

Valná hromada schvaluje doplnění Stanov, kde v čl. III. odst. 1 písm. j) se tečka na 

konci věty nahrazuje čárkou a doplňuje se písm. k) tohoto znění: “pečuje o talentovanou 

mládež.” 

A dále schvaluje, v článku 14, odst. 8 Stanov doplnění textu před poslední větou v tomto 

znění: Pro odvolání se uplatní přiměřeně pravidla o odvolání uvedená v soutěžním řádu 

včetně lhůty pro podání odvolání. 
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Po skončení hlasování volební komise oznámila, že: 

● Zdrželi se: 0 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 93 

Na základě toho řídící konstatoval, že usnesení bylo schváleno potřebnou většinou. Před 

dalším hlasováním opěr vyzval mandátovou komisi o ověření usnášeníschopnosti valné 

hromady. Mandátová komise sdělila, že počet delegátů vzrostl z 93 na 98 a rovněž potvrdila, 

že valná hromada je schopna usnášení. 

Řídící na to dal hlasovat o usnesení č.9 ve znění: 

Valná hromada schvaluje nahrazení v oblasti užitých termínů v řádech, konkrétně: 

- V celém textu přestupního řádu se slovo “tým” ve všech podobách 

nahrazuje slovem “družstvo”. 

- V disciplinárním řádu se slova “vykázání”, “vykázán” ve všech tvarech 

nahrazují slovním spojením “napomenut a dočasně vyloučen”. 

- Ve sportovním řádu ragby se slovo “mužstev” v článku 43 a v článku 126 

odst. 4 se nahrazuje slovem “družstev”. 

 

Po skončení hlasování volební komise oznámila, že: 

● Zdrželi se: 0 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 98 

Řídící konstatoval, že usnesení bylo schváleno potřebnou většinou. Před dalším hlasováním 

řídící znovu požádal mandátovou komisi o ověření usnášeníschopnosti valné hromady. 

Mandátová komise potvrdila, že valná hromada je usnášeníschopná. 

Následně dal řídící hlasovat o usnesení č. 10 upravující vybrané části disciplinárního řádu 

ragby následujícím způsobem: 

Valná hromada schvaluje úpravu článku 6, odst. 1 disciplinárního řádu, kde se druhá 

věta nahrazuje tímto textem: Ukládá se na počet utkání nebo na určité časové období. Za 

ni se doplňuje text tohoto znění: Pokud jsou v čl. 41 uvedeny tresty časovým obdobím, 

každý týden představuje jedno utkání. Tresty na dobu delší než 5 týdnů se stanoví 

zpravidla časovým obdobím. 

A dále schvaluje úpravu článku 41, odst. 4 disciplinárního řádu následovně: 

Nebezpečná hra (předčasné nebo pozdní skládka, atakování soupeře ve výskoku, sražení 

soupeře ramenem bez použití rukou) 1 týden až 3 měsíce. 

A dále schvaluje doplnění článku 34, odst. 4 disciplinárního řádu do následujícího 

znění: V případě prvního disciplinárního projednávání přestupku hráče mládežnické 

kategorie lze snížit trest pod spodní hranici stanoveného rozmezí a ve výjimečném případě 

uložit na místo trestu zastavení závodní činnosti pouze důtku. Podmínkou mimořádného 

snížení trestu i nahrazení trestu zastavení závodní činnosti důtkou je (i) zajištění 

vyjádření rozhodčího k takovému postupu a (ii) ústní projednání přestupku za účasti 
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hráče. O tom je DK povinna hráče prostřednictvím jeho klubu předem poučit a vždy 

zajistit možnost projednání přestupku za účasti hráče a jeho zákonného zástupce. 

A rovněž schvaluje opravu článku 31, odst. 2 disciplinárního řádu tak, že zní: 

Čas vykázání hráčů: 

10 minut v utkání mužů, 

7 minut v utkání juniorů a kadetů, 

5 minut v utkání žáků, 

2 minuty ve hře ragby 7s 

 

Volební komise následně oznámila, že: 

● Zdrželi se: 0 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 98 

Řídící Rázga konstatoval, že usnesení bylo schváleno potřebnou většinou. Před dalším 

hlasováním řídící znovu požádal mandátovou komisi o ověření usnášeníschopnosti valné 

hromady. Mandátová komise potvrdila, že valná hromada je usnášeníschopná. 

Poté nechal řídící hlasovat o usnesení č. 11, upravující vybrané pasáže přestupního řádu 

ragby týkající se přestupů a hostování, v tomto znění: 

Valná hromada schvaluje úpravu článku 37, písm. b) přestupního řádu tím způsobem, 

že vypouští část textu: „a jeho nastoupením v utkání za domovský klub v mistrovském 

nebo pohárovém utkání. Pokud hráč, odvolaný z hostování, nezasáhne do hry, hostování 

trvá.“ 

A dále schvaluje změnu první věty v článku 5 přestupního řádu do následujícího znění: 
„Žádost o přestup může hráč podávat ve dvou obdobích, která začínají 1. ledna a 1. 

července a končí vždy tři dny před začátkem soutěže („přestupní období“).“ 

Rovněž schvaluje doplnění první věty článku 37 přestupního řádu tímto způsobem: 

„Žádost o hostování lze podávat ve dvou obdobích, která začínají 1. ledna a 1. července a 

končí tři dny před začátkem soutěže.“ 

 

Volební komise následně oznámila, že: 

● Zdrželi se: 0 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 98 

 

Řídící na základě oznámení volební komise konstatoval, že usnesení bylo schváleno 

potřebnou většinou. Před dalším hlasováním vyzval mandátovou komisi o ověření 

usnášeníschopnosti valné hromady. Mandátová komise potvrdila, že valná hromada je schopna 

usnášení. 

Po tomto řídící dal hlasovat o usnesení č. 12 o úpravách soutěžního řádu ragby pro utkání 

mládeže s nedostatečným počtem hráčů: 
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Valná hromada schvaluje doplnění článku 76 soutěžního řádu tak, že dosavadní text se 

označí jako odst. 1 a doplněn je odst. 2 v následujícím znění: 

„V soutěžích mládeže platí, že pokud se k utkání dostaví tým, který má nižší počet 

hráčů, než je stanoven pravidly ragby (15 ve hře o patnácti hráčích) případně rozpisem 

soutěže, odehraje utkání v tomto nižším počtu, pokud není dále stanoveno jinak. Trenéři 

zúčastněných družstev se v zájmu bezpečnosti hráčů a zvýšení kvality utkání mohou 

dohodnout, že za družstvo s menším počtem hráčů nastoupí jeden nebo více hráčů 

družstva, které má větší počet hráčů, a to současně nebo postupně. Takto se mohou 

dohodnout i pro případ, že by počet hráčů družstva v průběhu utkání poklesl. Hráč 

družstva, které má více hráčů, může v takovém případě nastoupit v jednom utkání za obě 

družstva. Pokud se trenéři družstev dohodnou na této úpravě, mohou se současně 

dohodnout, že bude platit výsledek dosažený na hřišti, jinak bude utkání hodnoceno podle 

pravidel o hodnocení kontumovaného utkání; pokud má družstvo s menším počtem hráčů 

nižší počet hráčů, než je minimální počet hráčů stanovený pravidly ragby nebo rozpisem 

soutěže, je utkání vždy hodnoceno kontumačním výsledkem. Dohodu trenérů uvede 

rozhodčí do zápisu o utkání. V případě odehrání utkání, které je následně z důvodu 

nedostatečného počtu hráčů hodnoceno kontumačním výsledkem, se družstvo s menším 

počtem hráčů netrestá disciplinárně. Dodržení těchto podmínek je příslušná STK 

oprávněna zpětně kontrolovat. Ustanovení článku 81 a 84 se v tom případě neuplatní.“ 

S tím schvaluje i úpravu článku 81 soutěžního řádu, kde se dosavadní text označuje 

jako odst. 1. a doplňuje se odst. 2 tohoto znění: „Tento článek se neuplatní v případě, že 

se družstvo v soutěži mládeže dostaví k utkání s nedostatečným počtem hráčů, ale trenéři 

se dohodnou na odehrání utkání.“ 

A s tím schvaluje i doplnění článku 84 soutěžního řádu, při kterém se dosavadní text 

označuje jako odst. 1., 2. a 3. a doplňuje se odst. 4 tohoto znění: „Tento článek se neuplatní 

v případě, že se družstvo v soutěži mládeže dostaví k utkání s nedostatečným počtem 

hráčů, ale trenéři se dohodnou na odehrání utkání.“ 

A schvaluje s tím související povinnost pro rozhodčího uvádět informace do zápisu 

v článku 95, ve kterém dochází ke změně odst. 4 do podoby: „řídit utkání i v případě, že 

se v soutěži mládeže dostaví některé družstvo s nedostatečným počtem hráčů, avšak 

trenéři se přesto dohodnou na odehrání utkání, v souladu se soutěžním řádem ragby.“ a 

v písm. B se na konci odst. 10 tečka nahrazuje čárkou a doplňuje se odst. 11 tohoto znění: 

„v utkáních mládeže zaznamenat dohodu trenérů o odehrání utkání pro případ, že se 

některé družstvo dostaví s nedostatečným počtem hráčů.“ 

A společně s tím schvaluje i doplnění článku 98 sportovního řádu ragby, ve kterém se 

dosavadní text označuje jako odst. 1. a doplňuje se odst. 2 tohoto znění: „Povinnost 

předčasného ukončení utkání neplatí v soutěžích mládeže, pokud se trenéři předem nebo 

dodatečně dohodli na odehrání utkání i přes nedostatečný počet hráčů jednoho družstva 

a jsou schopni v souladu se soutěžním řádem a pravidly ragby nebo rozpisem soutěže 

zajistit dostatečný počet hráčů obou družstev.“ 

A dále schvaluje úpravy článku 26a, odst. 1, kde se ruší písm. g) u písm. e) se mění 

první věta takto: Články 76 až 78, 80, 81, 83, 84, 85, 98 písm. c), d), e), 99, 100 a 101 SŘ se 

neuplatní. 

Po skončení hlasování volební komise oznámila, že: 

● Zdrželi se: 0 

● Hlasovali proti: 0 
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● Hlasovali pro: 98 

Berouce v potaz výsledek hlasování, řídící konstatoval, že usnesení bylo schváleno 

potřebnou většinou. Před dalším hlasováním nechal opět mandátovou komisi ověřit 

usnášeníschopnost valné hromady. Mandátová komise potvrdila, že valná hromada je 

usnášeníschopná. 

Poté nechal řídící hlasovat o usnesení č.13, zaměřující se na další dílčí změny v soutěžním 

řádu ragby, v následujícím znění: 

Valná hromada schvaluje přidání odst. 5 do článku 40 soutěžního řádu ragby: „STK 

může pravidla o soupiskách upravit rozpisem soutěže jinak.“ 

A dále schvaluje úpravy článku 30 soutěžního řádu ragby tak, že dosavadní text 

označuje jako odst. 1 a doplňují se odst. 2 a 3 v tomto znění: „2. Rozpis soutěže může 

připustit start více družstev jednoho klubu nebo společenství v mistrovské soutěži nejvyšší 

třídy. Rozpis soutěže může stanovit pravidla a požadavky související s účastí více družstev 

stejného klubu nebo společenství v soutěži stejné třídy. 3. Pro soutěže mládeže se tento 

článek neuplatní.“ 

 

Volební komise následně oznámila, že: 

● Zdrželi se: 0 

● Hlasovali proti: 5 

● Hlasovali pro: 93 

 

Řídící následně konstatoval, že usnesení bylo přijato potřebnou většinou. Před dalším 

hlasováním řídící opět požádal mandátovou komisi o ověření usnášeníschopnosti valné 

hromady. Mandátová komise oznámila, že valná hromada je schopna usnášení. 

Řídící tak dal hlasovat o usnesení č.14, upravující působení zahraničních hráčů a týmů 

v soutěžích ČSRU, v tomto znění: 

Valná hromada schvaluje úpravu článku 5 přestupního řádu, kde se první věta 

označuje jako odst. 1, druhá věta se označuje jako odst. 2, třetí věta označuje jako odst. 3 

a písm. b) se na konci doplňuje tak, že zní: „přestup hráče do nebo ze zahraničí. Přestup 

ze zahraničí na základě žádosti podané mimo přestupní období STK povolí jen, pokud 

bude osvědčeno, že účelem přestupu hráče ze zahraničí není snaha o ovlivnění výsledku 

soutěže ani snaha o obcházení pravidel o přestupním období (například stěhování za 

zaměstnáním, návrat do ČSRU po skončení zahraničního angažmá). Pokud STK přestup 

nepovolí, vydá o tom rozhodnutí,“ 

A dále také schvaluje úpravy článku 20, odst.1 přestupního řádu do následné podoby: 

„V případě změn klubové příslušnosti hráč smí nastoupit v zápasech play-off, play-down 

nebo baráží či prolínacích soutěží pouze v případě, že za daný tým nastoupil alespoň k 6 

poločasům v základní části dlouhodobé soutěže, ledaže v předchozích šesti měsících 

nenastoupil k soutěžnímu utkání za jiný klub ČSRU ani jiné unie, která je členem World 

rugby.“ 

Dále schvaluje změny ve článku 22, odstavcích 1 a 2 přestupního řádu do znění: „1. 

ČSRU nestanoví žádné zvláštní podmínky omezující registraci či start hráčů v závislosti 
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na jejich státní příslušnost. Podmínky startu cizinců v soutěžích může upravit soutěžní 

řád. 2. Hráč přestupující z klubu přidruženého k zahraniční unii do klubu přidruženého 

k ČSRU smí být zaregistrován i mimo přestupní období za podmínek uvedených v článku 

5 přestupního řádu,“ 

Valná hromada rovněž schvaluje změnu článku 43 soutěžního řádu do podoby:  

„1. Účast družstev zahraničních klubů v soutěžích organizovaných ČSRU je možná na 

základě smlouvy mezi ČSRU a unií, jejímž členem je zahraniční klub. Smlouvu schvaluje 

VV ČSRU na základě stanoviska sportovního ředitele. Pokud není takovou smlouvou 

stanoveno jinak, platí pro zahraniční družstva přiměřeně povinnosti stanovené pravidly 

ČSRU, která se vztahují k účasti v soutěži. Pokud jde o hru hráče zahraničního družstva 

za více klubů, je nutné respektovat pravidla World Rugby. 

2. STK může omezit účast cizinců v soutěžích mužů a stanovit nejvyšší počet cizinců, 

kteří mohou za družstvo v jednom utkání nastoupit. Může tak učinit v rozpisu soutěže 

nebo samostatným aktem, vždy však nejméně dva měsíce před začátkem soutěže. 

Cizincem se pro účely tohoto ustanovení rozumí hráč, který není občanem členského státu 

Evropské unie. Za cizince se pro účely tohoto ustanovení nepovažuje hráč, který 

přestoupil do ČSRU dříve než šest měsíců před soutěží; ve vztahu k zahraničním klubům 

účastnícím se soutěží organizovaných ČSRU se za cizince nepovažuje hráč, který 

přestoupil do příslušné zahraniční unie dříve než šest měsíců před soutěží, pokud smlouva 

se zahraniční unií nestanoví jiná pravidla.“ 

 

Po skončení hlasování volební komise oznámila, že: 

● Zdrželi se: 9 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 89 

Řídící konstatoval, že usnesení bylo schváleno potřebnou většinou. Před dalším hlasováním 

pak řídící znovu požádal mandátovou komisi o ověření usnášeníschopnosti valné hromady. 

Mandátová komise oznámila, že valná hromada je schopna usnášení. 

Poté nechal řídící hlasovat o usnesení č.15 týkající se ochrany zdraví hráčů v následujícím 

znění: 

Valná hromada schvaluje doplnění soutěžního řádu ragby o článek 127 v tomto znění: 

1) Rozpisem soutěže může být stanovena povinnost evidence úrazů. Podrobnosti 

navrhuje zdravotní komise. 

2) Rozpisem soutěže může být stanoveno omezení startu hráče, který v utkání utrpěl 

otřes mozku. Podrobnosti navrhuje zdravotní komise. 

 

Volební komise následně oznámila, že: 

● Zdrželi se: 0 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 98 
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Řídícímu nezbylo než konstatovat, že usnesení bylo schváleno potřebnou většinou. Před 

dalším hlasováním opět požádal mandátovou komisi o ověření usnášeníschopnosti valné 

hromady. Mandátová komise potvrdila, že valná hromada je usnášeníschopná. 

Řídící tak mohl pokračovat a nechat hlasovat o usnesení č.16 navyšující rozpětí trestních 

sazeb u administrativně pořádkových pokut: 

Valná hromada schvaluje úpravu článku 46, odst. 1. až 5. disciplinárního řádu 

následovně: Mění hranice trestů APP tak, že ve všech uvedených případech rozpětí činí 5 

000 Kč až 50 000 Kč. 

A dále schvaluje úpravu článku 32 soutěžního řádu ragby následujícím způsobem: V 

článku 32 soutěžního řádu se text „ve výši 2 000 Kč až 10 000 Kč“ nahrazuje textem „10 

000 Kč až 50 000 Kč“. 

 

Po přednesení návrhu došlo k diskuzi, zdali navýšení poplatků na částku až 50 tis. Kč nebude 

likvidační pro malé kluby, které se v průběhu sezóny důsledkem zranění a nemocí mohou dostat 

do situace, kdy nejsou schopny k utkání nastoupit. Pavel Myšák následně přítomné uklidňoval 

ujištěním, že pokuty v horní hranici se udělují jen velmi výjimečně v důsledku opakovaných 

přestupků podobného charakteru. V praxi tak očekává, že mediánová výše trestů se zvýší z 1-2 

tis. na 10 tis. Kč, což může být stále nižší náklad, nežli vypravit autobus k utkání. 

 

 

 

Následně došlo k samotnému hlasování, po jehož skončení volební komise oznámila, 

výsledky: 

● Zdrželi se: 28 

● Hlasovali proti: 15 

● Hlasovali pro: 55 

Řídící poté konstatoval, že usnesení bylo schváleno potřebnou většinou. Před dalším 

hlasováním opět poprosil mandátovou komisi o ověření usnášeníschopnosti valné hromady. 

Mandátová komise oznámila, že valná hromada je schopna usnášení. 

Poté řídící přešel k usnesení č. 17, upravující části soutěžního řádu ragby týkající se 

odvolávání, které bylo navrženo v tomto znění: 

Valná hromada schvaluje navrhovanou úpravu a doplnění pravidla v článku 157 

soutěžního řádu, kde se první odstavec označuje číslem 1, za něj se vkládá nový odst. 2 a 

následující odstavce se označují čísly 3 a 4. Nový odst. 2 zní: „V případě, že se odvolání 

podává jen na základě stanov proti rozhodnutí, které se nedoručuje, běží lhůta pro podání 

odvolání od zveřejnění rozhodnutí. Nejpozději je odvolání možné podat do 1 měsíce od 

přijetí rozhodnutí.“ 

Dále schvaluje nahrazení číslovek 100, 300 a 500 v textu článku 158 soutěžního řádu 

číslovkou  

5 000 tak, že příslušná část textu zní: 

Vklady:  
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a) 5 000 Kč 

- celostátní mistrovské soutěže včetně play off 

- Český pohár, 

- mistrovství ČR v ragby o 7 hráčích, 

- kvalifikace o postup do soutěže nejvyšší třídy,  

b) 5 000 Kč 

- finále přeboru ČR st. a ml. dorostu, 

- dlouhodobý přebor české republiky mládeže, 

- turnaje s mezinárodní účastí, 

- oblastní (krajské) přebory dospělých, 

- oblastní (krajské) přebory st. a ml. dorostu,  

c) 5 000 Kč 

- žákovské soutěže bez rozdílu soutěžních tříd, 

- turnaje bez mezinárodní účasti. 

Po tom, co řídící přednesl návrh, se o slovo přihlásila Linda Vrátníčková z Dragonu Brno, 

která je zároveň členkou dozorčí rady ČSRU. Ve svém příspěvku vystoupila proti 

navrhovanému zvýšení. Zdůvodnila to tím, že případ, kterým navrhovatelé zdůvodňovali 

zvýšené poplatky, kdy se klub odvolal proti rozhodnutí bez víry v jeho kladné vyřízení, byl 

pouze jeden a ostatní kluby by za to neměly být trestány.   

V následující diskuzi se k Lindě Vrátníčkové přidalo i několik dalších delegátů, kteří 

vyjádřili obavy o dostupnost institutu odvolání v případě takto razantního navýšení poplatků. 

Po výzvě o formulaci případného protinávrhu ze strany řídícího se o slovo přihlásil Jan 

Hlaváč a navrhnul pozměnit částu v návrhu z 5 000 na 2 000. Na základě tohoto podnětu 

přeformulovala návrhová     komise valné hromady usnesení č. 17 do následující podoby: 

Valná hromada schvaluje navrhovanou úpravu a doplnění pravidla v článku 157 

soutěžního řádu, kde se první odstavec označuje číslem 1, za něj se vkládá nový odst. 2 a 

následující odstavce se označují čísly 3 a 4. Nový odst. 2 zní: „V případě, že se odvolání 

podává jen na základě stanov proti rozhodnutí, které se nedoručuje, běží lhůta pro podání 

odvolání od zveřejnění rozhodnutí. Nejpozději je odvolání možné podat do 1 měsíce od 

přijetí rozhodnutí.“ 

Dále schvaluje nahrazení číslovek 100, 300 a 500 v textu článku 158 soutěžního řádu 

číslovkou  

2 000 tak, že příslušná část textu zní: 

Vklady:  

a) 2 000 Kč 

- celostátní mistrovské soutěže včetně play-off 

- Český pohár, 

- mistrovství ČR v ragby o 7 hráčích, 

- kvalifikace o postup do soutěže nejvyšší třídy,  

b) 2 000 Kč 

- finále přeboru ČR st. a ml. dorostu, 

- dlouhodobý přebor české republiky mládeže, 

- turnaje s mezinárodní účastí, 

- oblastní (krajské) přebory dospělých, 

- oblastní (krajské) přebory st. a ml. dorostu,  
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c) 2 000 Kč 

- žákovské soutěže bez rozdílu soutěžních tříd, 

- turnaje bez mezinárodní účasti. 

 

V souladu s jednacím řádem bylo nejprve hlasováno o protinávrhu. Po skončení hlasování 

volební komise oznámila následující výsledky: 

● Zdrželi se: 1 

● Hlasovali proti: 27 

● Hlasovali pro: 70 

Na základě výsledku řídící konstatoval, že usnesení v podobě předloženého protinávrhu bylo 

schváleno potřebnou většinou. Tímto byla ukončena hlasování o změnách přestupního, 

disciplinárního a soutěžního řádů ragby. Jako další bod na programu byla volba člena dozorčí 

rady. 

 

XI. VOLBA ČLENA DOZORČÍ RADY 

Řídící přítomným připomněl, že členovi dozorčí komise Aleši Linhartovi vypršel 19. října 

2023 jeho mandát. V termínu vyhlášeném pro podání přihlášek na uvolněné místo byla 

sekretariátu doručena právě jedna přihláška, a sice od samotného Aleše Linharta.  

Řídící navrhl, aby o doplnění člena bylo hlasováno aklamací, tedy zdvižením hlasovacího 

lístku. Proti návrhu nikdo z přítomných nebyl. 

Před započetím o hlasování řídící požádal mandátovou komisi o kontrolu počtu delegátů 

s hlasem rozhodujícím a potvrzení, že valná hromada je usnášeníschopná. Mandátová komise 

potvrdila, že valná hromada je usnášeníschopná. 

 

Následně dal řídící hlasovat o usnesení č. 18: 

Členem dozorčí rady je zvolen Aleš Linhart. 

 

Volební komise následně oznámila, že: 

● Zdrželi se: 0 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 98 

Řídící konstatoval, že usnesení bylo schváleno potřebnou většinou a přešel k dalšímu bodu 

jednání. 

 

XII. NÁVRH NA ZMĚNY ČLENSKÝCH PŘÍSPĚVKŮ 

Řídící konstatoval, že podklady rozeslané 17. listopadu 2023 obsahovaly i přehled 

navrhovaného navýšení poplatků, společně s jejich zdůvodněním. Následně se přítomných 

dotázal, zdali mají nějaké dotazy.  
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Následně řídící přistoupil k hlasování o návrhu týkajícího se členských příspěvků. Před jeho 

započetím řídící požádal mandátovou komisi o ověření usnášeníschopnosti valné hromady. 

Mandátová komise oznámila, že valná hromada je schopna usnášení. 

Poté dal řídící hlasovat o usnesení č. 19: 

Členské poplatky odváděné kluby se od roku 2024 navyšují, přičemž: 

● za hráčskou licenci do 12 let na 200 Kč ročně 

● za hráčskou licenci od 14 let a více na 500 Kč ročně 

● za trenérskou licenci na 200 Kč ročně 

● za licenci zdravotníka na 200 Kč ročně 

● za přidružený spolek ČSRU na 2 000 Kč ročně 

 

Po skončení hlasování volební komise oznámila, že: 

● Zdrželi se: 26 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 72 

Řídící konstatoval, že toto usnesení bylo schváleno potřebnou většinou. Následně přešel 

k dalšímu bodu jednání.  

 

XIII. ZAVEDENÍ POPLATKŮ ZA ÚČAST V SOUTĚŽÍCH 

Řídící oznámil, že v návaznosti na předchozí téma se nyní měla valná hromada zabývat 

návrhem zavedení poplatků za účast v soutěžích. Řídící připomněl, že i v tomto případě byly 

podklady rozeslány na kluby s dostatečným předstihem, a proto se zeptal, zdali jsou ze strany 

delegátů nějaké dotazy. 

Následně řídící vyzval mandátovou komisi o ověření usnášeníschopnosti valné hromady. 

Mandátová komise potvrdila, že valná hromada je usnášeníschopná. 

Řídící tak dal hlasovat o usnesení č. 20 v tomto znění: 

Valná hromada schvaluje zavedení poplatků za účast družstev v soutěžích 

organizovaných ČSRU od jara 2024 a to v následující podobě: 

● účast v Extralize mužů: 20 tis. Kč 

● účast v ostatních ligových soutěžích seniorů, včetně soutěží 7s: 3 tis. Kč za tým 

● účast v pohárových soutěžích seniorů: 2 tis. Kč za tým 

● účast v soutěžích ragby XV mládeže: 3 tis. Kč za tým 

● účast v soutěžích 7s mládeže: 2 tis. Kč 
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Volební komise následně oznámila, že: 

● Zdrželi se: 18 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 80 

 

Řídící konstatoval, že toto usnesení bylo schváleno potřebnou většinou a přešel k dalšímu 

bodu jednání, který byly poplatky za školení ČSRU. 

 

XIV. ZAVEDENÍ POPLATKŮ ZA ŠKOLENÍ ČSRU 

Řídící opět konstatoval, že podklady k navrhovanému zavedení poplatků za školící semináře 

ČSRU byly klubům zaslány rovněž 17. listopadu 2023, a vyzval přítomné k otázkám. 

Jelikož žádné dotazy nebyly vzneseny, řídící požádal mandátovou komisi o ověření 

usnášeníschopnosti. Mandátová komise oznámila, že valná hromada je schopna usnášení. 

Poté nechal řídící hlasovat o usnesení č. 21 ve znění: 

Valná hromada schvaluje zavedení poplatků za účast na vzdělávacích seminářích 

pořádaných ČSRU. Poplatek za účast jedné osoby na semináři se bude pohybovat 

v rozmezí od 100 do 500 Kč. 
 

Po skončení hlasování volební komise oznámila, že: 

● Zdrželi se: 0 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 98 

Řídící konstatoval, že toto usnesení bylo schváleno potřebnou většinou a přešel k dalšímu 

bodu jednání. 

XV. SOUHLAS S UZAVŘENÍM SMLOUVY O KONTOKORENTNÍM ÚVĚRU A 

PŘIJETÍ KONTOKORENTNÍHO ÚVĚRU OD SPOLEČNOSTI J&T BANKA, 

A.S. 

Řídící informoval, že rovněž smlouva, která byla předmětem následujícího hlasování, byla 

zaslána společně s ostatními podklady dne 17. listopadu 2023. O krátké vysvětlení motivace 

pro uzavření této smlouvy řídící požádal pana Pavla Myšáka. 

Pavel Myšák přítomným sdělil, že podmínky ze strany poskytovatele současného 

bankovního účtu, který je zřízen u Komerční banky, jsou již dlouhodobě na nižší úrovni, než je 

schopen poskytnout generální partner České rugbyové unie, společnost J&T Banka. Z toho 

důvodu návrh počítá se zřízením kontokorentního účtu a převedením všech prostředků unie na 

nově zřízený účet. Zároveň by Česká rugbyová unie mohla využívat vyššího kontokorentu a 

díky tomu snadněji překlenout období před vyplacením dotací od Národní sportovní agentury. 

Na výzvu řídícího vystoupil Jan Kroužek, který upozornil na skutečnost, že ve smlouvě je 

obsažen i poplatek za kontokorent v situaci, kdy klient tuto službu neužívá. Dle Jana Kroužka 

je takováto smlouva pro českou ragbyovou unii nevýhodná. Z následné diskuze vzešel návrh 

od předsedy návrhové komise Ondřeje Surgy, aby bylo původně navrhované usnesení doplněno 

o podmínku nulového rezervačního poplatku.  
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Následně nechal řídící Rázga ověřit usnášeníschopnost. Mandátová komise potvrdila, že 

valná hromada je usnášeníschopná. 

Řídící dal hlasovat o usnesení č. 22 v upraveném znění: 

Valná hromada schvaluje uzavření smlouvy o kontokorentním úvěru a přijetí 

kontokorentního úvěru od společnosti J&T BANKA, a.s.      za podmínky, že nebude 

placen rezervační poplatek     . 

 

Volební komise následně oznámila, že: 

● Zdrželi se: 0 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 98 

Řídící tak konstatoval, že usnesení bylo v jeho doplněné podobě schváleno potřebnou 

většinou.  

 

XVI. SOUHLAS S UZAVŘENÍM PŘÍSLUŠNÉ ZAJIŠŤOVACÍ – ZÁSTAVNÍ 

SMLOUVY 

Řídící připomněl, že i tato smlouva byla součástí dokumentace, která byla klubům zaslána 

v dostatečném předstihu před konáním valné hromady. Tento bod úzce souvisel s předchozím 

usnesením, které před jeho odhlasováním přítomným osvětlil Pavel Myšák.  

Ze strany delegátů nebylo otázek, a tak vyzval řídící valné hromady Matěj Rázga 

mandátovou komisi k ověření usnášeníschopnosti valné hromady. Mandátová komise potvrdila, 

že valná hromada je usnášeníschopná. 

Následně dal řídící hlasovat o usnesení č. 23 ve znění: 

Valná hromada schvaluje uzavření zajišťovací – zástavní smlouvy se společností J&T 

BANKA, a.s. 

Volební komise následně oznámila, že: 

● Zdrželi se: 4 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 94 

Řídící konstatoval, že toto usnesení bylo schváleno potřebnou většinou. Řídící následně 

přešel ke, alespoň dle rozeslaného programu, závěrečnému hlasování valné hromady roku 

2023.  

 

XVII. URČENÍ AUDITORA ÚČETNÍ ZÁVĚRKY 

I v tomto bodě požádal řídící o krátké vysvětlení navrhovaného usnesení ze strany Pavla 

Myšáka.  

Pavel Myšák uvedl, že se nejedná o nic jiného, než o obligátní povinnost schválení 

auditorské společnosti valnou hromadou. Tou je stejná společnost, která audit prováděla už 

v roce minulém. 
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Před započetím hlasování požádal řídící mandátovou komisi o potvrzení usnášeníschopnosti 

valné hromady. Mandátová komise oznámila, že valná hromada je schopna usnášení. 

Řídící poté nechal hlasovat o usnesení č. 24 ve znění: 

Valná hromada určuje provedením auditu účetní závěrky České rugbyové unie, z.s. k 

31.12.2023 auditorskou společnost ContAudit s.r.o., č. oprávnění KAČR 309, se sídlem 

Thámova 136/8, 186 00 Praha 8 - Karlín, IČO 25225456. 

 

Volební komise následně oznámila, že: 

● Zdrželi se: 0 

● Hlasovali proti: 0 

● Hlasovali pro: 98 

Řídící posléze konstatoval, že usnesení bylo schváleno potřebnou většinou. Následně uvedl 

další bod na programu valné hromady, kterou byla diskuze. 

 

XVIII. DISKUZE 

Řídící Rázga uvedl, že do diskuze se ještě před zahájením jednání přihlásili dva řečníci. Jako 

první slovo předal Haně Schlangerová, člence výkonného výboru, která představila postupující 

práce na novém strategickém plánu ČSRU pro období 2024-28.  

Strategický plán ČSRU 2024-28 

Hana Schlangerová nejprve představila složení pracovní skupiny, která byla výkonným 

výborem ČSRU pověřena přípravou strategického plánu. Následně popsala dosavadní výsledky 

práce skupiny. Ta stanovila pro české ragby vizi a rovněž šest strategických oblastí, kterým by 

se mělo české ragbyové hnutí, ve snaze naplnění vize, intenzivněji věnovat. Hana Schlangerová 

dále znázornila rozpad oblastí na podoblasti, společně s jím přiřazenou prioritou. Nakonec 

konstatovala, že v další fázi se skupina bude věnovat konkretizaci akčních plánů a vytyčených 

cílů a rovněž vyzvala delegáty k připomínkám a dotazům. 

Jako první se o slovo přihlásil Jan Macháček, který poukázal na nutnost stanovení cílů 

v souladu s metodikou SMART (tj. z anglického akronymu obsahujícího žádoucí 

charakteristiky plánu, konkrétně specifičnost, měřitelnost, dosažitelnost, relevance a časové 

vymezení). Dále projevil nespokojenost s orientací na již existující, velké kluby a přiřazení 

nízkého významu tématu rozšíření členské základny. 

V dalším příspěvku Jan Stránský vyzdvihl významnější nutnost investovat do popularizace 

sportu. Zároveň také vyjádřil zklamání z nedostatečné účasti zástupců klubů na pořádaných 

besedách o strategickém plánu, které ČSRU pořádala.  

Pavel Šikula reagoval na výtku Jana Stránského vůči klubům s poznámkou, že je velice 

obtížné se účastnit besed, které jsou svolány necelý týden před jejich konáním a apeloval na 

zástupce ČSRU, aby akce vyžadující účast klubových zástupců komunikovali dříve.1  

Na závěr diskuze Filip Vacek vyjádřil pochvalu pracovní skupině za odvedenou práci. 

Rozpočet ČSRU na rok 2024 

                                                
1 Autor zápisu doplňuje, že pozvánka na diskuzi s kluby o strategickém plánu byla rozeslána 16, 
respektive 18 dnů před konáním semináře. 
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Dalším, předem přihlášeným řečníkem byl Pavel Myšák, který přítomné delegáty nejprve 

informoval o stavu rozpočtu ČSRU na rok 2024. Pavel Myšák vysvětlil, že stejně jako před 

začátkem každého roku, ČSRU nemá informace o objemu přidělených prostředků ze strany 

státu, což významně komplikuje možnosti přípravy smysluplného rozpočtu pro příští rok. Další 

neznámou jsou místa konání turnajů ME U20 a U18 mužů, a proto je velice obtížné sestavit i 

výdajovou stránku rozpočtu. Snahou ČSRU pak bude i na konci roku 2024 vytvořit mírný zisk, 

který by nebyl předmětem zbytečně velkého daňového zatížení. 

Ze strany přítomných delegátů nenásledovaly žádné otázky a tak řídící Matěj Rázga požádal 

Pavla Myšáka o představení druhého sdělení, které si nový člen výkonného výboru na jednání 

přichystal. 

Kontrola ze strany NSA 

Pavel Myšák informovat přítomné o výsledcích kontroly ze strany NSA, jejímž předmětem 

byla kontrola vyúčtování dotace na ženské kolektivní sporty. Nejpodstatnějším nálezem bylo 

hodnocení nákladů na uspořádání turnaje ME juniorek v ragby 7s jakožto nezpůsobilých, což 

vedlo k požadavku ze strany NSA vrátit agentuře částku ve výši 2,3 milionů Kč. Pavel Myšák 

zmínil, že stanovisko ČSRU k závěrům kontroly je nesouhlasné. Dle ČSRU není použití dotace 

na náklady spojené s pořádáním zmíněného turnaje v rozporu s dotační výzvou. Toto bylo již 

dříve verbálně projednáno a schváleno tehdejším vedením NSA. ČSRU se proto proti závěru 

kontroly odvolává a pokud to bude nutné, je připravená se bránit i soudní cestou.  

Certifikace hřišť 

Ještě před závěrem schůze byl ze strany olomouckého klubu vznesen dotaz na certifikaci 

hřišť, kterou vyžaduje soutěžní řád ragby, a kterou by měla provádět sportovně-technická 

komise. I přes apel ze strany klubu nikdo z ČSRU za účelem certifikace nedorazil a hřiště tak 

„de iure“ není způsobilé k odehrání soutěžních utkání. 

Na dotaz reagoval Pavel Myšák, který přislíbil, že ČSRU bude muset do konání příští valné 

hromady zjednat nápravu. 

 

XIX. ZÁVĚR 

Jelikož nikdo z přítomných neměl dalších námětů k diskuzi ani otázek, řídící jednání pan 

Matěj Rázga prohlásil program valné hromady za vyčerpaný. Na závěr poděkoval všem za její 

důstojný a řádný průběh a popřál příjemné prožití vánočních svátků. 

 

 

Za správnost členové pracovního předsednictva: 

 

 Řídící valné hromady:   Matěj Rázga  ________________ 

 

Člen pracovního předsednictva: Pavel Myšák  ________________ 

 

Člen pracovního předsednictva: Jiří Boháček  ________________ 


